
  
 
D66-Raadsvragen over zomerse verbranding van gras en rietresten in de Weerribben 
conform artikel 39 reglement van orde gemeente Steenwijkerland 
 
Onlangs is nabij Ossenzijl het stoken van gras en rietafval uit de hand gelopen. De brandweer moest 
uitrukken om de brand te blussenD66 is onlangs benaderd door bewoners van Ossenzijl met de vraag 
wat de gemeente doet tegen het illegale verbranding van riet en gras en de overlast die dat 
veroorzaakt. Naar aanleiding van een kort eigen onderzoek (zie bijlage) en een bezoek ter plekke stelt 
D66-Steenwijkerland de volgende raadsvragen. 
 
 
vragen aan het college van B&W: 
1. Is het waar dat er nog steeds geen nieuw beleid en nieuwe regels voor ontheffingen stookverbod 

zijn uitgewerkt? En dat de (oude) regels uit de 2007 dus nog steeds van toepassing zijn? 
2. Bent u er van op de hoogte dat er ’s zomers in de Weerribben met grote regelmatig gras en 

grasachtige rietresten worden verbrand en bent u zich er van bewust dat dit onaangename en 
ongewenste rookontwikkeling, milieuschade en overlast bij bewoners en recreanten geeft? 

3. Bent u er zich van bewust dat de Steenwijkerland een discutabele uitzonderingspositie inneemt 
door het verbranden van riet/gras in de zomer toe te staan, waar andere gemeenten dat niet 
toestaan? 

4. Bent u er ook van op de hoogte dat de riettelers zich niet houden aan de regels houden? 
a. er is sprake van overlast (rookontwikkeling) 
b. er wordt bij verbranding geen continu toezicht gehouden 
c. er zijn bij de verbranding geen blusmiddelen aanwezig 

5. Bent u het met de D66-fractie eens dat dergelijke verbrandingen ongewenst zijn uit oogpunt van 
milieu, overlast (rookontwikkeling), veiligheid (zie bijgaand artikel)? 

6. Welke handhavingsacties heeft u de afgelopen jaren getroffen naar aanleiding van klachten en 
eigen bevindingen met name ten aanzien van riettelers die ernstige hinder veroorzaken? En heeft 
u de rietteler die het verbranden begin augustus 2017 uit de hand heeft laten lopen (zie bijgaand 
artikel) aangesproken of een (handhavings)maatregel opgelegd? 

7. Bent u het met D66-fractie eens dat het vernieuwen van het stookbeleid nu veel te lang heeft 
geduurd? Welke prioriteit heeft u aan dit dossier gegeven? Wanneer kunnen we na al die jaren 
eindelijk een voorstel verwachten? 

8. Graag worden wij op korte termijn nader geïnformeerd over de stand van zaken en de ins en outs 
in dit dossier. Kunt u dat toezeggen? 

 
Wij rekenen er overigens op dat u spoedig actie onderneemt tegen de overlast van het branden van 
gras en rietresten.  
 
 
fractie D66-Steenwijkerland 
Jan Willem van Dalen 
5 september 2017 
M: 06 2908 1237 
 
Bijlagen: 

 overzicht bevindingen D66 over bestaande stookbeleid 

 kopie bericht Steenwijker Courant 11 augustus 2017 over uit de hand gelopen rietverbranding 

 beantwoording CDA-raadsvragen dd maart 2014 
  



enkele bevindingen 

 als je googelt op stookbeleid Steenwijkerland, dan krijg je hits op de documenten “Steenwijkerland 
Uitvoeringsbesluit stookverbod snoeihout”, “beleidsnotitie Waar rook is, is vuur Steenwijkerland”. 
In deze documenten is duidelijk aangegeven dat verbranden van riet(resten) ongewenst is en 
daarom verboden is; 

 het blijkt dat deze documenten in november 2012 op de politieke agenda van de raadscommissie 
hebben gestaan, maar toen niet zijn behandeld. De documenten hebben derhalve geen 
rechtskracht; 

 op 6 maart 2014 heeft de CDA-fractie nog schriftelijke raadsvragen gesteld over de status van die 
stukken. De beantwoording van die raadvragen heeft de gemeenteraad voor zover mij bekend niet 
bereikt. Ik heb die antwoorden alsnog opgevraagd. Zie bijlage. 

 via de landelijke regelgeving.nl zijn de vigerende regels voor het stookontheffingen te vinden. Dit 
stamt uit 2007. Regels zijn onder andere: 

o in de Wieden mag ’s zomers geen riet worden verbrand, maar in de Weerribben wel. 
o 1.2 De verbranding dient te geschieden onder verantwoordelijkheid en continu toezicht 

van de houder van de ontheffing. Hij is gehouden te allen tijde te doen en na te laten 
hetgeen redelijkerwijs gevergd kan worden om gevaar, schade of hinder ten gevolge van 
het branden te voorkomen en/of te beperken. 

o 1.4 Het is onder andere verboden te stoken bij regen, bij ongunstige wind, bij extreme 
droogte en als het materiaal nat is. 

o 2.1 De houder van de ontheffing is verplicht voldoende blusmiddelen zoals schoppen, 
zand en water aanwezig te hebben, zodat kan worden gereageerd op onverwachte 
situaties. 

o 3.1 Het is verboden het vuur aan te steken en/of te onderhouden met benzine, olie of 
andere vloeibare- of vaste brandstoffen. 

o 3.2 Het te verbranden materiaal moet volledig verbranden. Het mag niet smeulen, noch 
overmatig roken. 

o 3.3 Tijdens het branden dient de houder van de ontheffing, dan wel zijn schriftelijk 
gemachtigde, de ontheffing met bijbehorende voorschriften bij zich te hebben. 

o 3.4 Indien tijdens het branden gevaar, schade of hinder ontstaat, moet het vuur direct 
worden gedoofd. 

 In de jaarverslagen 2015 en 2016 en jaarplannen 2016 en 2017 van de afdeling Vergunning, 
Toezicht en Handhaving is steeds kort aangekondigd dat aan het stookbeleid is gewerkt en dat 
het nader wordt ingevuld. Maar tot nu toe is er geen resultaat of tussenresultaat naar de raad 
gestuurd. 

 Ik heb contact gehad met de gebiedsmanager van Staatsbosbeheer (beheerder van de 
Weerribben). Staatsbosbeheer erkent de problematiek. Gras/rietresten op plaatsen die per 
voertuig bereikbaar zijn, worden afgevoerd. Dit blijkt alleen technisch niet overal mogelijk vanwege 
de verkaveling en . Verder spelen hogere kosten een rol. Verder spelen de financiën een rol. 
Natuurmonumenten (als beheerder van de Wieden) daarentegen verbiedt zomerse verbranding 
en voert het af. 



 


